

Contents 目次

Articles • 论文

- | | | |
|-------------------------|--|----|
| 黄琦旺
Ng Kee Ong | 马来亚时期白话文教学与马华文学语言的特殊性初识：从切音文字谈起
The Chinese Vernacular Teaching in Malaya and the Particularity of Ma Hua's Literary Language: Chinese Transliteration System as its Source | 1 |
| 潘永强
Phoon Wing Keong | 变迁社会的学生运动：马来亚大学华文学会事件 (1971-1974)
Student Movement in the Changing Society: The Incidents of Chinese Language Society of University Malaya (1971-1974) | 19 |
| 彭念莹
Pang Nian Yin | 1920年代马来亚华人的主要阅读选择——日报副刊
The Main Reading Choice for Malayan Chinese in the 1920s –Daily Supplement | 37 |
| 杨新新
Yang Xin-xin | 地区与国际形势变化影响下的泰北山区华文教育史述论
History Review of Chinese Education in Northern Thailand Mountain Area Influenced by the Transformation of Regional and International Situation | 55 |

Academic Report • 学术报告

- | | | |
|----------------------|--|----|
| 王润华
Wong Yoon Wah | 新马华文学的凤凰涅槃 重写多元的新马华文学史：从移民到建国，从文言到白话的文学
Myth of a Phoenix Arising from the Ashes: Rewriting a Multi-cultural History of Malaysian and Singaporean Chinese Literature since 15th Century | 73 |
|----------------------|--|----|

Review Article • 综述评论

- | | | |
|------------------------|--|----|
| Mohd Saipuddin Suliman | Logistik Pemikiran dan Individualisme dalam Teks <i>Laluan Sutera Maritim dan Hubungan China-ASEAN</i> oleh Yang Xiaoqiang dan Xu Liping | 95 |
|------------------------|--|----|

Book Reviews • 书评

安焕然	王润华、潘国驹主编《鲁迅在东南亚》	113
黄荟如	王润华、潘国驹主编《五四在东南亚》	116
林韦地	安焕然《边缘评论：吾土吾民》、《边缘评论：文化漫步》	119
谭勇辉	衣若芬《南洋风华——艺文·广告·跨界新加坡》	121